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گروه اقتصادی - مجتبی رضاپور 
در نخســتین نشست ستاد گلخانه ای این 
شهرســتان افزود: باید تمام مصوبه های 
ســتاد حمایت از توســعه کشــت های 
گلخانه ای در شهرســتان پارسیان اجرایی 
شود و در این راستا هیچ کوتاهی از سوی 

دستگاه اجرایی مرتبط پذیرفته نیست.
فرماندار پارســیان اظهارداشــت: 

امســال که بعنوان جهش تولید نامگذاری 
شــده است، باید سال توسعه و شکوفایی 

کشاورزی گلخانه ای در شهرستان باشد.
رضاپور با توجــه به ظرفیت بالای 
پارســیان جهت توســعه گلخانــه ای از 
جهادکشاورزی خواست نسبت به روند 
توســعه گلخانه ها بیشــتر تلاش کنند و 

هرهفته آن را گزارش دهند.

وی، پارســیان را یکی از قطب های 
کشــاورزی هرمزگان برشــمرد و گفت: 
این شهرســتان با سوق دادن کشاورزان و 
تشــویق آن ها به سمت کشت گلخانه ای 
زمینه پیشــرفت و توســعه شهرستان را 

فراهم می سازد.
زمين هــای  از  هكتــار   ۲۰
كشــاورزی پارســيان به كشــت 

گلخانه ای اختصاص دارد
مدیر جهاد کشــاورزی پارســیان 
نیز گفــت: درحال حاضــر ۲۰ هکتار از 
زمین های کشاورزی شهرستان به کشت 

گلخانه ای اختصاص یافته است.
وی بیان داشــت: از سال ۹۸ تاکنون 
نیز مجوز احداث ۵۵ هکتار اراضی جهت 
تشویق سرمایه گذاران به کشت گلخانه ای 

در پارسیان داده شده است.
به گفته وی، از آنجایی که توســعه 
کشت گلخانه ای نیارمند تخصیص منابع 
آبی کافی و پایدار است، فرماندار پارسیان 
اخیراً نیز در نشست شورای حفاظت منابع 
آب شهرســتان، خواستار سرعت بخشی 
درنهایی شــدن و ابــلاغ تخصیص آب 
پایدار برای کشت محصولات گلخانه ای 

در این شهرستان شــده است.طبق اعلام 
سازمان جهادکشاورزی هرمزگان، توسعه 
کشت گلخانه ای دراین استان سال ۹۸ به 
۲ برابــر افزایش یافــت و از ۳۰۰ هکتار 
تعهد ابلاغی به وزارت جهادکشــاورزی 
این میزان به ۶۴۵ هکتار رسید و استان در 
این زمینه توانست رتبه نخست را به خود 

اختصاص دهد.
در راســتای ابلاغیــه وزارت جهاد 
کشــاورزی مبنی بر انتقال کشت سبزی 
و صیفــی از فضای باز بــه گلخانه ای، در 
آذرمــاه ۹۸، ۵ هزار و ۱۳۶ هکتار ســطح 
گلخانه ای در اســتان فعالیت خود را آغاز 

کرد که برای ۴۵ هزار نفر نیز اشــتغالزایی 
صورت گرفت.شهرســتان پارســیان در 

۴۰۰ کیلومتری غرب هرمزگان واقع شده 
است.

گروه اقتصادی - حجت الاســلام  
دکتر حسن روحانی در گفت وگو با حسین 
مدرس خیابانی تصریح کرد: کنترل بازار و 
حمایــت از مصرف کننده و ایجاد آرامش 
در فضای کسب و کار و مسیر شفاف میان 
تولید کنندگان و مصرف کنندگان، مطالبات 
منطقی مردم، صاحبان کسب و کار و دولت 
است که ضروری است به جدیت در تحقق 

این اهداف اهتمام داشته باشید.
ضرورت برنامه ريزی دقيق در 

مديريت بــازار برای تامين كالاهای 
ضروری مردم

دکتر روحانی با اشــاره به ضرورت 
برنامــه ریزی دقیق در مدیریت بازار برای 
تامین کالاهای ضروری مردم افزود: رصد 
دائمی بازار در جهت تامین کالاهای اساسی 
و ضروری مــردم و کنترل عرضه وتقاضا 
قطعا نقش اساســی در مدیریت قیمت ها 

خواهد داشت. 
همچنیــن باید در جهت رفع دغدغه 

تولیدکنندگان و صاحبــان کارخانه ها در 
تامین مواد اولیه به جدیت تلاش کرد.

حذف فضای دلالی و واسطه گر 
برای رسيدن خودرو با قيمت منطقی 

به دست مصرف كننده
رئیــس جمهور با بیــان اینکه برای 
تســریع در تحقق موارد ذکر شده در حکم 
سرپرســتی باید برنامه ریزی دقیق انجام 
گیرد، به موضوع نابسامانی در بازار خودرو 
اشــاره کرد و گفت: در همین راســتا طبق 

یک برنامه ریزی روشــن و شفاف که هم 
بــرای تولید کنندگان خــودرو و هم برای 
مردم کاملا آشکار و مشخص باشد، باید با 
حذف فضای دلالی و واسطه گری، خودرو 
بــا قیمت منطقی از تولید کننده به دســت 
مصرف کننده برسد. این مسیر باید به گونه 
ای طراحی شود که به حذف نقش آفرینی 
کاذب واســطه ها و دلالان در تعیین قیمت 
خــودرو و ارجحیت یافتن منفعت مردم و 
تولیدکنندگان خودرو منجر شــود و قطعا 

تحقق این موضوع عمل به مصوبه ســتاد 
اقتصادی دولت خواهد بود.

دکتــر روحانی تاکید کــرد: به هیچ 
وجه از سوی مردم و مسئولان قابل تحمل 
نخواهد بــود که با جهش های غیرمنطقی 
و کاذب در بــازار خــودرو، خودروهای 
تولیدی کشــور با قیمتی گزاف به دســت 

مردم برسد.
برنامه ريزی برای بهره گيری 

مناسب تر از معادن كشور

رئیس جمهــور در بخش دیگری از 
این گفت وگو به اهمیت برنامه ریزی برای 
بهره گیری مناسب تر از معادن کشور اشاره 
کرد و گفــت: باید با تدویــن یک برنامه 
یکدست و روشن فعالیت معادن در اختیار 
کســانی قرار گیرد که با تلاش خود ، سهم 
معادن را در اقتصاد کشور ارتقاء ببخشند و 
کشــور را به جمع کشورهای تاثیرگذار در 

حوزه معادن برسانند.
تــلاش در جهت رفــع دغدغه 

توليدكنندگان برای تامين مواد اوليه
رییس جمهور همچنین بر ضرورت 
تلاش در جهت رفع دغدغه تولیدکنندگان 
و صاحبــان کارخانه ها بــرای تامین مواد 
اولیه تاکید کــرد و گفت: تامین مواد اولیه 
کارخانجات را وظیفه ای ویژه برای تحقق 
شعار جهش تولید تلقی کنید و در رفع نیاز 
صنعتکاران و تولید کنندگان سیاستگذاری، 

برنامه ریزی و تلاش کنید.
ضرورت توجه ويژه به جهش 

توليد
دکتر روحانی بــا تاکید بر ضرورت 
توجه ویــژه به جهش تولید بیان کرد: باید 
با ارتباط موثر با صنعتگران، تولیدکنندگان 
و صاحبان کســب و کار و صادر کنندگان، 
حوزه تولید بیش از پیش تقویت و شــعار 
جهش تولید در عمل محقق شود و تحقق 
این شــعار باید به گونه ای باشــد که مردم 
تاثیر ملموس آن را در زندگی خود مشاهده 

کنند.

رئیس جمهور در گفت وگو با سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت، دستور داد با انتخاب نیروهای دلسوز، متخصص، با تجربه و جوان، تلاش خود را بر مدیریت بازار و تأمین 
کالاهای اساسی، ساماندهی قیمت خودرو، جهش تولید، کمک به توسعه صادرات غیرنفتی و بهبود فضای کسب و کار متمرکز کند.

فضای دلالی و واسطه گری خودرو حذف شود؛ 
رفع دغدغه تولیدکنندگان برای تأمین مواد اولیه

گروه اقتصادی - رییس کنفدراسیون 
صادرات می گوید بعد از شوک ابتدایی کرونا 
به تجارت ایران و بســیاری از کشــورهای 
جهان، از ابتدای اردیبهشت بهبود نسبی در 

عملکرد صادراتی به ثبت رسیده است.
محمد لاهوتی اظهار کرد: همانطور که 
از قبل نیز پیش بینی می شد، شیوع گسترده 
کرونا به ایجاد محدودیت در تردد و به دنبال 
آن دشــوار شــدن صادرات منجر شد که 
این مســئله تنها مختص ایران نیست و اکثر 
کشورهای جهان با آن مواجه شده اند.به گفته 
وی، از ابتدای اسفند و با شیوع کرونا در ایران 
و سپس در فروردین همزمان با همه گیری 
این ویروس در بسیاری از کشورهای جهان، 
بسیاری از مرزهای زمینی میان کشورها بسته 
شــدند و همین موضوع میزان صادرات را 
کاهش داد که در آمار فروردین نیز به وضوح 
دیده می شود.رییس کنفدراسیون صادرات 

ایران با بیان اینکه از روزهای پایانی فروردین 
و ابتدایی اردیبهشــت، گشــایش نسبی در 
ترددها بــه وجود آمد، توضیح داد: با توجه 
به طولانی شــدن روند شیوع این ویروس، 
بسیاری از کشورها برای تامین نیازهای اولیه 
و حفظ اقتصادشان برخی محدودیت ها را 
کنار زدند که همین امر به افزایش صادرات 
کمک کرد. از این رو همچنان زیرسایه کرونا، 
محدودیت های صادراتی وجود دارد و آمار 
قطعا نسبت به روزهای پیش از این ویروس 
پایین تر خواهد بود، اما به نظر می رســد از 
ابتدای اردیبهشت بهبود نسبی در این حوزه 
رخ داده و آمــار کاهش صادرات فروردین 

قدری بهبود یافته است.
لاهوتی با اشاره به شیوه های جدیدی 
که برای صادرات میان کشــورهای منطقه 
اجرایی شده اســت گفت: ما خوشبختانه 
از ابتــدای کرونــا در مرزهــای آبی خود 

محدودیــت جدی نداشــتیم و تردد برای 
جابجایی کالاهای ضروری و تجاری ادامه 
یافــت. در هفته های گذشــته نیز ظرفیت 
حمــل و نقل ریلی به کمک مــا آمده و در 
مرزهای مشترک با کشورهایی مانند ترکیه 
یا ترکمنستان جابجایی کالاهای صادراتی با 
قطار انجام شده که نشان دهنده لزوم توجه 

جدی به ظرفیت این حوزه است.
وی خاطرنشــان کــرد: امروز حفظ 
صادرات ما به دیپلماســی فعال مقامات و 
صادرکنندگان در منطقه بستگی زیادی دارد. 
مذاکره با ترکیه برای بازگشــایی مرزهای 
زمینی بســیار مهم خواهد بود زیرا در کنار 
بازار این کشــور، راه عبور ما به اروپا نیز از 
ترکیه می گذرد. کشــورهای عضو اورسیا 
پروتکل هایی برای حفــظ تجارت در ایام 
کرونا منتشــر کرده اند که نشــان می دهد 
راهکارهــای محلی و منطقــه ای در عبور 

از این شــرایط بســیار مهــم خواهد بود و 
امیدواریم با نتیجه بخش شــدن مذاکرات، 

محدودیت های صادراتی ما کمتر شود.
از ابتدای اسفند با شیوع کرونا در ایران 
و بسیاری از کشــورهای منطقه، دولت ها 
تصمیم گرفته اند برخی مرزهای زمینی خود 
را بســته یا در تردد، محدودیت های جدی 
وضع کنند و همیــن امر به کاهش تجارت 

بین المللی منجر شده است.
آمارهای منتشر شده از صادرات ایران 
در فروردین ماه امسال، حاکی از کاهش ۳۶ 
درصدی صادرات در قیاس با مدت مشــابه 

سال گذشته است.

گــروه اقتصادی - رئیس کل بانک 
مرکزی با بیان اینکه بانک مرکزی آمادگی 
این را دارد تا سیاست هدف گذاری تورم 
را به اجــرا درآورد، گفت: موفقیت و اثر 
بخشی این سیاست در گروه اقدام دولت 
در انتشــار هر چه ســریع تر اوراق بدهی 

برای جبران کسری بودجه است.
عبدالناصر همتی در خصوص هدف 
گذاری تورم، اظهار کرد: ریشه تورم بالا، 
به عنوان گره اصلی اقتصاد کشور در طول 
چند دهه گذشته، سلطه سیاست های مالی 
و پولی نمودن کســری بودجــه و اتکاء 
مســتمر بر سیاســت های انبساطی پولی 

برای رشد اقتصادی بوده است.

 وی ادامه داد: در دوره های فراوانی 
منابــع ارزی دولت ها به انبســاط بودجه 
مبتنــی بر منابع ارزی و ســرکوب تورم با 
دخالــت در بازار ارز و افزایش عرضه  به 
کمک واردات روی آورده و در مواقع افت 
درآمدهای ارزی به روش های مســتقیم و 
غیر مستقیم به منابع بانکی متوسل شده اند. 
اینگونــه روش ها نه تنها پایدار نبوده بلکه 
مشکلات بســیار زیادی از جمله تحلیل 
منابــع ارزی و تضعیــف تولیــد ملی و 
نوســانات شدید چرخه های تجاری را به 

دنبال داشته است. 
در ادامــه رئیــس کل بانک مرکزی 
افزود: پس از تغییر در  سیاست های ارزی، 

پولی و مالی کشور به همراه انباشت منابع 
لازم بــرای ادامه سیاســت کنترل و ثبات 
سازی در بازار ارز، که از دو سال پیش آغاز 
شده است و با طراحی و توسعه ابزارهای 
عملیاتی کردن سیاســت های جدید پولی 
امروز بانک مرکزی آماده است که سیاست 
هــدف گذاری تورم را به اجرا بگذارد. به 
گفته همتی در قالب این سیاســت، قطب 
نمای اصلی سیاســت های پولی و ارزی 
بانــک مرکزی، "تورم هدف" خواهد بود 
و برای رســیدن بــه آن، از ابزار مدیریت 
نرخ سود در بازار باز استفاده خواهد شد.

 همانگونه کــه قبلا گفته بودم، نرخ 
سود سیاســتی کوتاه مدت در دالان نرخ 

سود بازار باز، یک هدف میانی برای تحقق 
هدف خواهد بود. 

رئیــس کل بانک مرکــزی در پایان 
گفت: موفقیت و اثربخشــی این سیاست 
در گــروه اقدام دولت در انتشــار هر چه 
ســریعتر اوراق بدهی برای جبران کسری 
بودجه جهت ضد ســیکلی کردن بودجه 
و البته تلاش بیشــتر برای کاهش کسری 

بودجه است.

گروه اقتصادی - استاندار هرمزگان 
گفت: از روند اجرای پروژه های بیمارستان 
۵۳۱ تختخوابــی بندرعباس، بیمارســتان 
شــریعتی و بیمارســتان کودکان رضایت 
نداریم و باید ســرعت اجرای این پروژه ها 

افزایش یابد.
فریدون همتی در نشســت شورای 
فنی استان هرمزگان با تاکید بر لزوم تسریع 
در اجرای پروژه های احداث بیمارســتان 
در هرمزگان، عنوان کــرد: در حال حاضر 

از روند اجرای پروژه های بیمارســتان ۵۳۱ 
تختخوابی بندرعباس، بیمارستان شریعتی 
و بیمارستان کودکان رضایت نداریم و باید 

سرعت اجرای این پروژه ها افزایش یابد.
وی ادامه داد: احداث بیمارستان ۵۳۱ 

تختخوابــی در بندرعبــاس از پروژه های 
مصوب سفر ریاست جمهوری و دولت به 
اســتان است که در سال های ۹۷ و ۹۸ منابع 
اعتبــاری خوبی نیز به این طرح اختصاص 
یافته است.اســتاندار هرمــزگان افزود: با 
توجــه به اهمیتی که دولــت برای احداث 
این بیمارستان قائل بوده تا کنون بالغ بر ۱۵۰ 
میلیارد تومان بودجه به پروژه بیمارســتان 
۵۳۱ تختخوابی بندرعباس تخصیص یافته 
اما پیمانکار پروژه بســیار کند عمل کرده و 
تنهــا کمتر از ۵۰ میلیارد تومان در این پروژه 

هزینه و کار شده است.همتی با تاکید بر اینکه 
ایرادات این طرح باید رفع و سرعت اجرای 
آن افزایــش یابد، تصریح کــرد: برای رفع 
عقب ماندگی هــای این پروژه باید با تلاش 
شــبانه روزی و به صورت سه شیفت برای 

تکمیل این طرح بسیار مهم کار شود.
وی با تذکر جدی به مســئولان برای 
کوتاهــی های صورت گرفته در این طرح، 
خاطرنشــان کرد: دانشــگاه علوم پزشکی 
استان به عنوان کارفرما و همچنین پیمانکار 
و مشاور طرح نیز در اجرای پروژه بیمارستان 

۵۳۱ تختخوابی کوتاهی داشته اند که تذکر 
جدی به آنها داده می شود.

استاندار هرمزگان تاکید کرد: باید طی 
۲۴ ساعت آینده برنامه اجرایی این طرح ارائه 
شود و مشخص شود که آیا با پیمانکار فعلی 
امکان اجرای آن وجود دارد یا باید آن را کنار 
گذاشته و پیمانکار جدیدی انتخاب شود تا 

این پروژه شتاب بگیرد.
همتــی همچنیــن با تاکیــد بر رفع 
مشکلات بیمارستان شریعتی بندرعباس، 
اظهار کرد: با تصمیمات اتخاذ شــده، این 

بیمارستان باید تا پایان خردادماه سال جاری 
تکمیل، تجهیز و آماده بهره برداری شود.

وی به پــروژه بیمارســتان کودکان 
بندرعباس نیز اشــاره و بیان کرد: این پروژه 
با توجه به تعارضاتی که بین بخش خیرین 
و بخش دولتی داشت، دچار کندی در اجرا 
بوده و با شیوه فعلی امکان مشارکت خیرین 
نبود و بر این اساس ساخت و ساز بیمارستان 
کودکان توسط بخش دولتی انجام می شود و 
منابع خیرین بــرای تجهیز آن به کار گرفته 

خواهد شد.

اوضاع صادرات ایران در 
شرایط کرونایی

آمادگی بانک مرکزی در اجرای 
هدف گذاری تورم

انتقاد از جذب کم اعتبار  تخصیص یافته به  
بیمارستان بندر عباس

رییس کنفدراسیون صادرات تشریح کرد:

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد:

مدیر تعاون روستایی هرمزگان:

استاندار هرمزگان مطرح کرد:

فرماندار پارسیان تاکید کرد: جلوی ورود سرمایه گذاران به کشت و توسعه بخش گلخانه ای در شهرستان گرفته نشود بلکه با مدیریت وبرنامه ریزی مناسب درجذب این سرمایه گذاران تلاش شود.

فرماندار پارسیان:

از سرمایه گذاران توسعه گلخانه ای در پارسیان  حمایت می شود

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی:

یک ایرلاین جدید راه اندازی شد؛ افزایش پروازها به ۳ کشور اروپایی

گروه اقتصــادی - مدیــر تعاون 
روستایی هرمزگان از فعالیت ۱۱مرکز خرید 
تضمینــی گندم و کلزا تحت نظارت تعاون 
روســتایی در هرمزگان خبــر داد و گفت: 
تاکنــون ۲۰هزار تن گندم و ۹۰۰تن کلزا در 

این مراکز خرید شده است.
سیروس اسدپور اظهار کرد: ۱۱ مرکز 
تضمینــی در شهرســتان های حاجی آباد، 
رودان، میناب، پارسیان و بستک و بندرعباس 

راه اندازی شده که تمامی این مراکز در حال 
تحویل محصولات از کشاورزان هستند.

اســدپور تصریح کــرد: مراکز خرید 
تضمینــی محصــولات کشــاورزی در 
هرمزگان، متناســب با ســطح زیر کشت و 
میزان برداشــت گندم و کلزا درسطح استان 
پراکنده شــده و در راستای تسهیل و تسریع 
رونــد تحویل گندم و کاهش هزینه حمل و 
احترام به وقت کشاورزان عزیز و زحمتکش، 

گندم شهرستان های تابعه در همان شهرستان 
خرید و ذخیره سازی می شود.

وی با بیان اینکه ســال گذشته میزان 
خرید گندم در مراکز تعاون روســتایی ۲۰ 
هزار تن بوده است، اظهار داشت: با توجه به 
شرایط موجود پیش بینی می شود نسبت به 
سال گذشته بیش از ۵۰ درصد افزایش خرید 

گندم داشته باشیم.
مدیر تعاون روستایی هرمزگان عنوان 

کرد: تاکنون بیش از ۲۰ هزار تن گندم و ۹۰۰ 
تن کلزا از کشــاورزان خریداری و که از این 
میزان ۱۵ هزار تن به مراکز سیلو حمل شده 

است.
اســدپور قیمت تضمینــی گندم را 
۲ هــزار و ۵۰۰ تومان اعــلام کرد و گفت: 
خرید تضمینی گندم و کلزا در مراکز تعاون 
روستایی از ابتدای اردیبهشت ماه آغاز شده 

و تا پایان خردادماه ادامه دارد.

گروه اقتصادی - مدیر امور باغبانی 
جهادکشاورزی هرمزگان از اجرای طرح 

پایلوت مورینگا در این استان خبر داد.
مســعود گرگیج در جلســه ستاد 
گیاهــان دارویی که با حضور معاون دفتر 
امور روســتایی استانداری ، رییس مرکز 
تحقیقات اســتان ، مدیر بهــره برداری 
شرکت ســهامی آب منطقه ای و مدیران 

ستادی ســازمان برگزار شد، اظهار کرد: 
طرح پایلوت کشــت مورینگا در استان 
هرمزگان با توجه به  اســتقبال ســرمایه 
گذاران اجرا می شــود.  وی با اشــاره به 
اســتقبال ســرمایه گذاران در خصوص 
کشــت مورینگا در استان ، اجرای طرح 
پایلوت را جهت بررســی ســازگاری 
گونه هــای مختلف مورینگا با نظارت و 

همکاری مرکز تحقیقات استان خواستار 
شــد. مدیر امور باغبانی جهادکشاورزی 
هرمــزگان در ادامه بــه موضوع زنجیره 
ارزش گیاهان دارویــی، فروش و بازار 
مطمئن آن نیز اشــاره و عنوان کرد: گونه 
های اقتصادی و سازگار با شرایط اقلیمی 
استان بعنوان بهترین الگوی کشت گیاهان 
دارویی می باشند.گرگیج خاطرنشان کرد: 

مورینگا درخت بومی شمال هندوستان 
است که در ایران بنام گز روغنی شناخته 
می شــود و به درخت معجزه نیز معروف 

است.
از خــواص مورینگا مــی توان به 
درمان سرطان ، کاهش وزن ، دیابت، ضد 
باکتری، کمک به تقویت مغز ، سوزاننده 
چربی و سلامت استخوان و ... اشاره کرد.

۱۱ مرکز خرید تضمینی گندم و کلزا در هرمزگان فعال است

اجرای طرح پایلوت مورینگا در هرمزگان

گروه اقتصــادی - مهرداد جمال 
ارونقی معاون فنی و امور گمرکی گمرک 
در نامــه ای به رئیــس کل گمرک ایران 
از پیشــنهاد حذف کامنت هــای زائد و 

غیرضرور خبر داد.
 در این نامه آمده اســت: همانگونه 
که در نامه ۱۷ دی ماه ۹۸ بانک مرکزی در 
خصوص پارامتریک نمودن کامنت های 
مرتبط با بانک در اظهارنامه های گمرکی 
تصریح شده است، عمده کامنت های به 
منظور رفع ابهامات، ناشــی از وجود دو 

مغایرت ثبت می شوند.
کالای  مشــخصات  مغایــرت   
ترخیص شــده با اظهــار صاحب کالا و 
مغایــرت اطلاعات پایه با اطلاعات ثبت 
ســفارش کالای وارداتــی . در رابطه با 

مغایرت هــای مندرج در بند ۱ فوق، لازم 
اســت فیلدهای ذیل به صورت مجزا به 
ازای هر قلم کالا به بانک مرکزی ارســال 
شــود: وجود یا عدم وجود کســر تخلیه 
میزان کســر تخلیه بــه کیلوگرم پس از 
ملحوظ نظر قراردادن تلورانس وزنی قابل 
پذیــرش ، وجود یا عدم وجود بیش بود 
ارزش و میزان بیش بود ارزش استنباطی .
 بــه منظــور جلوگیــری از بروز 
مغایرت هــای منــدرج در بنــد ۲ فوق، 
لازم اســت تا در هنــگام اظهار گمرکی، 
اطلاعــات اظهارنامه بــا اطلاعات ثبت 
سفارش، با اعلامیه تأمین ارز مقایسه گردد 
و در صــورت وجود هر نوع اختلاف یا 
مغایرتی از اختصاص شماره سریال کوتاژ 
به اظهارنامه بصورت سیستمی ممانعت به 

عمل آیــد. عناوین زیر از جمله مواردی 
است که باید در اظهارنامه گمرکی و ثبت 

سفارش یا اعلامیه تأمین ارز برابر باشند:
 شماره ثبت سفارش ردیف تعرفه 
نمانکلاتور سیستم هماهنگ شده کد بانک 
و شعبه نوع ارز کرایه حمل واحد کالا . با 
وجود اینکه موارد فوق قبلًا صورتجلسه 
شــده و مهلت اقــدام و اجرا نیز برای آن 
در نظر گرفته شــده اما تا لحظه نگارش 
این نامه، اجرایی نگردیده و این امر باعث 
بروز مکاتبات زائد و بروکراسی بیهوده ای 

گردیده است به صورتی که به عنوان مثال: 
طــی دو فقره نامه واصله از حوزه نظارت 

گمرکات استان هرمزگان به شماره های 
 ۲۱/۱۱/۱۳۹۸ مــورخ   ۱۵۰۴۵۴۹/۹۸

 ۱/۱۲/۱۳۹۸ مــورخ   ۱۵۴۹۴۰۸/۹۸ و 
مکاتبات حاصل از عدم اجرایی شــدن 

مــوارد فوق به بیش از ۳۰ هــزار نامه از 
ســوی بیش از ۱۵۰۰ بانک عامل برآورد 

گردیده است. چنانچه به مکاتبات دفاتر 
ارزش و واردات گمــرک ایران نیز توجه 
شود ، مشخص خواهد گردید که بیش از 
۷۰٪ از مکاتبات بانک های عامل یا بانک 
مرکزی با این دفاتر ناشــی از عدم اجرای 

موارد صدرالاشاره می باشد و لاغیر.
 من حیث المجموع با ایفاد تصویر 
مکاتبات اشاره شده و تصریح بر اینکه نه 
تنها اقدام در خصوص موارد معنونه،جزو 
پروژه هــای اولویــت دار بلکه اولویت 
دارترین پروژه حوزه فنی و امور گمرکی 

و متعاقب آن گمــرکات اجرایی قلمداد 
می گردد خواهشمند است دستور فرمایند 

تا بقید فوریت:
در رابطه بــا مغایرت های مندرج 
در بنــد ۱فوق، فیلدهای اعلام شــده، به 
صــورت مجزا به ازای هــر قلم کالا، به 

بانک مرکزی ارسال گردد. 
بــه منظــور جلوگیــری از بروز 
مغایرت هــای منــدرج در بند ۲ فوق در 
هنگام اظهارگمرکی، اطلاعات اظهارنامه 
با اطلاعات ثبت سفارش یا اعلامیه تأمین 
ارز مقایسه گردد و در صورت وجود هر 
نــوع اختلاف یا مغایرتــی از اختصاص 
شــماره ســریال )کوتاژ( به اظهارنامه، 
بصورت سیستمی ممانعت به عمل آید.
ضمــن اقدام در خصوص در مورد فوق، 

طی مکاتبه ای با بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران، مرجع مذکور مکلف گردد 
از نمایش گزارشــات داخلی کارشناسان 
گمــرکات اجرایی بــا متصدیان ذیربط، 
بــرای بانک های عامل، ممانعت به عمل 
آورده و صرفاً فیلدهای حاوی نظر نهایی 
ادارات درب خــروج گمرکات اجرایی 
)مانند مهر قابل توجه بانک رویه ســابق( 
ملاک رسیدگی و اقدام بانک های عامل و 

بانک مرکزی قرار گیرد.
با توجه به کثرت مکاتبات اشــاره 
شــده و مراجعات مکــرر صاحبان کالا 
به گمرکات اجرایی و دفاتر ســتادی در 
وضعیت موجود، صدور دستور تسریع در 
اقدام مؤثر و گزارش روزانه اقدامات انجام 
شده به آن مقام محترم مزید امتنان است.

گروه اقتصادی - دبیر انجمن شرکت 
های هواپیمایی از آغاز فعالیت یک ایرلاین 
جدید و همچنین افزایش پروازهای برنامه 
ای به ســه کشور اروپایی خبر داد.مقصود 
اسعدی ســامانی درباره آخرین وضعیت 
پروازهای خارجی برنامه ای اظهار داشت: 
ایــران ایر بعد از کرونــا، پرواز هفتگی به 
آمستردام راه اندازی کرده است؛ پروازهای 
روتین و برنامه ای هما به لندن و پاریس هم 
از سر گرفته شده است. هلندی ها برای راه 
اندازی پروازهای برنامه ای آمستردام برخی 
پروتکل هــا را اعلام کرده اند که باید روی 
مسافران اعمال شود. این پروتکل ها شامل 
مسافرانی است که ویزای شینگن یا اقامت 
اروپا داشته باشند و مسائلی از این دست را 

شامل می شود. بنابراین صرفاً مسافرانی که 
اقامت یکی از کشورهای اروپایی را داشته 
باشند می توانند با پرواز آمستردام به هلند 
بروند.دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی 
دربــاره پروازهای آلمــان و فرانکفورت 
همــا نیز گفت: فعلًا آلمان اجازه شــروع 
پروازهای برنامه ای را نداده است اما ایران 
ایر در حال رایزنی با آلمانی هاســت تا اگر 
این کشور پروازهای ورودی خارجی را باز 
کند، ایرانی ها هم بتوانند با پروازهای هما 
به این کشور سفر کنند.وی ادامه داد: آلمان 
و چند کشور اروپایی دیگر در حال کاهش 
شرایط سخت گیرانه قرنطینه هستند و این 
احتمــال وجود دارد که به زودی شــاهد 
بازگشــایی پروازهای ســایر کشورهای 

اروپایی باشیم.اسعدی سامانی تصریح کرد: 
اســپانیا نیز هنوز اجازه ای برای پروازهای 
برنامه ای و روتین صادر نکرده است؛ اما این 
کشور اجازه داده تا اگر پروازهای موردی 
برای بازگرداندن ایرانیان لازم باشد، ایران 
ایر به این کشــور پرواز داشته باشد. ولی 
ایران ایر پیگیر است که هر گاه قرنطینه های 
اسپانیا به اتمام برسد، پروازهای برنامه ای به 
مادرید را از ســر ب گیرد.وی خاطرنشان 
کرد: پروازهای تهران به شــرق آسیا صرفاً 
به دو مقصد بانکوک )تایلند( و کوالالامپور 
)مالــزی( به صورت برنامــه ای در حال 
اجراســت و هواپیماهای ماهان پرواز به 
ایــن دو مقصد را انجام می دهد؛ هندی ها 
هم هنوز قرنطینه های کنترل کرونا را لغو 

نکرده و صرفــاً پروازهای موردی به این 
کشــور داریم که در این راستا، هما هفته 
گذشــته به هند رفت و ایرانیان مقیم این 
کشــور را از دهلی به فرودگاه امام خمینی 
)ره( بازگردانــد.وی درباره فعالیت یک 
ایرلایــن جدید ایرانی گفت: یک ایرلاین 
جدید توانســته موافقت اصولی سازمان 
هواپیمایی کشــوری را اخذ کند اما هنوز 
نتوانســته AOC )مجوز فعالیت و بهره 
برداری( از این ســازمان دریافت کند. وی 
یادآور شــد: صاحب امتیــاز این ایرلاین 
جدید، یکی از مقامات ارشد اسبق سازمان 
هواپیمایی کشوری اســت. این ایرلاین 
هنوز نتوانســته هواپیما وارد کند ولی در 

حال خرید و وارد کردن هواپیماست.

۳۰ هزار مکاتبه زاید برای ترخیص کالا می تواند حذف شود
گمرک ایران از پیشنهاد جدیدی برای بهبود فضای کسب و کار خبر داد و اعلام کرد: ۳۰ هزار مکاتبه زاید برای ترخیص کالا می تواند حذف شود.

رييــس جمهور همچنين بر ضــرورت تلاش در جهت 
رفع دغدغه توليدكنندگان و صاحبان كارخانه ها برای 
تاميــن مواد اوليه تاكيد كــرد و گفت: تامين مواد اوليه 
كارخانجات را وظيفه ای ويژه برای تحقق شعار جهش 
توليــد تلقی كنيد و در رفع نيــاز صنعتكاران و توليد 
كنندگان سياســتگذاری، برنامه ريــزی و تلاش كنيد.

بــا توجه به كثرت مكاتبات اشــاره شــده و مراجعات مكرر 
صاحبان كالا به گمركات اجرايی و دفاتر ســتادی در وضعيت 
موجود، صدور دستور تسريع در اقدام مؤثر و گزارش روزانه 
اقدامات انجام شــده بــه آن مقام محترم مزيد امتنان اســت.

دستورهای مهم روحانی به سرپرست جدید وزارت صمت:

پیشنهاد جدید گمرک برای بهبود فضای کسب و کار؛
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